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 ...الفزًق في فاعليت الذاث ًالإحجاه ًالكفاءة اللغٌيت 
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 ملخص الذراست

عينت الذراست في الفاعليت ىذفج الذراست الحاليت إلَ الكشف عن الفزًق بين طالباث 

الذاحيت، ًالإحجاه، ًالكفاءة اللغٌيت بإخخلاف للوسخٌٍ الذراسي )اًل/ ثاني/ ثالث( ًالخخصص 

طالبت. ًحن جوع البياناث  (8112))علوي/ إنساني(، ًقذ بلغج عينت الذراست النيائيت 

( Wang et al., 2013( إعذاد )QESEبإسخخذام:)هقياس فاعليت الذاث للغت الإنجليزيت )

( ًإخخبار الكفاءة AlNourasi, 2013( إعذاد )QELLًهقياس الإحجاه نحٌ اللغت الإنجليزيت )

اللغٌيت(. ًقذ أشارث النخائج إلَ ًجٌد فزًق دالت إحصائياً بين طالباث عينت الذراست في فاعليت 

و عولياً لن حكن الذاث، ًالاحجاه، ًالكفاءة اللغٌيت بإخخلاف الوسخٌٍ ًالخخصص الذراسي إلا أن

 ىناك فزًق إلا في فاعليت الذاث، ًالكفاءة اللغٌيت لصالح طالباث الخخصص العلوي.

Abstract:   
This study aimed to discover the differences of English self-efficacy, 

attitude and language proficiency by grade levels and major. The 

participants were (2193) female secondary students. An Arabic translated 

version of the Oxford’s (1990) Strategies Inventory (SILL), Questionnaire 

of English Self Efficacy (QESE), Attitude toward English Learning Scale 

(QELL) and Language Proficiency test. The result indicated that there are 

statistically significant differences in English self-efficacy level, attitude 

and language proficiency between students of different majors & grade 

levels. However practically, there were no differences attributable to grade 

levels or major except for self-efficacy & language proficiency in favor to 

science students. 


